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Agrarisch en ecologisch getint werkbezoek van CDA-

HHNK-fractie aan de Noordkop      --      juni 2018 

Min of meer regelmatig organiseert onze fractie een werkbezoek om nog eens 

extra kennis te nemen van ontwikkelingen in de samenleving m.b.t. waterzaken. 

Dit keer bezochten we de Noordkop, en in het bijzonder 1) de agrarische 

activiteiten in de Oostpolder (gemeente Hollands Kroon) die te kampen hebben 

met verzilting, en 2) de ecologische/natuurontwikkelingsprojecten van 

Landschap Noord-Holland rond Den Helder. 

Agrarische activiteiten en water in de Oostpolder 

In de Oostpolder (zo’n 2500 ha, ingepolderd in 1848) waren we te gast bij het akkerbouwbedrijf van de heer 

Wilms in Anna Paulowna, die op meer dan 100 ha voornamelijk pootaardappels teelt. Hij vertelde ons meer 

over zijn bedrijf en hoe de agrariërs in de Oostpolder samenwerken. Vanwege dat laatste is hij ook lid van 

het LTO-bestuur Hollands Kroon. Vervolgens kwamen de stappen aan de orde die zijn gemaakt om uitspoeling 

van gewasbeschermingsmiddelen naar het oppervlaktewater te voorkomen. Hij gaf ook aan dat hij blij is met 

het weer invoeren van de zomerschouw door HHNK. Hij heeft de laatste jaren namelijk gemerkt dat er veel 

meer buien in het najaar zijn. Klimaatverandering!, zeiden we gelijk tegen elkaar… Door deze zomerschouw 

wordt er nu veel meer riet weggehaald uit de 

watergangen, waardoor deze in het najaar veel beter 

het water kunnen afvoeren bij hevige neerslag (ook 

door voormalen!) en de schade door water op het land 

voor zijn aardappelen dus beperkt wordt. 

Hoofdonderwerp van het bezoek was echter de 

verziltingsproblematiek in de Oostpolder. Er zijn daar 

al langere tijd problemen met brakke sloten. Met 

steun van HHNK wordt de ruimtelijke verdeling van het 

chloride in het oppervlaktewater inzichtelijk gemaakt 

door metingen van de agrariërs (op de website  

www.oostpoldermeet.nl). Dit jaar is er zelfs extra 

meetapparatuur geïnstalleerd; binnen het project 

Spaarwater II is dit namelijk één van de pilotpolders. 

Probleem daarbij is ook het zoetwatertekort in de 

zomer (anders dus dan in het najaar!), o.a. doordat er 

dan onvoldoende zoetwateraanvoer is vanuit de 

rivieren en er onvoldoende neerslag valt. Omdat de 

meeste gewassen in de Oostpolder niet worden 

beregend, is de mate van het optrekkende brakke 

grondwater van belang. Recentelijk heeft HHNK de 

komst van een nieuwe subsidieregeling aangekondigd 

voor de landbouw. De heer Wilms gaf aan dat de 

Oostpolder daarmee de unieke kans heeft om hierop 

aanspraak te maken voor wat betreft zoetwater-

maatregelen, bijv. via andere ondergrondse opslag en peilgestuurde drainage. De agrarische bodem is 

immers de kans om het verschil te maken: met de zoetwatermaatregelen kan de bodem als buffer voor 

water, nutriënten en gewasbeschermingsmiddelen worden gebruikt. Als CDA-fractie zijn we ook nog even op 

de akkers gaan kijken, hoe de zoutgehaltemetingen in de praktijk worden uitgevoerd en wat e.e.a. precies 

inhoudt. Hoofdconclusie van dit bezoek was voor ons dat de samenwerking tussen HHNK (met zijn 
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gebiedsbeheerders en adviseurs) en de agrariërs hier uitstekend verloopt en we ook bestuurlijk (met bijv. de 

subsidieregeling) op het goede pad zitten.  

Landschap Noord-Holland in relatie tot HHNK 

Vervolgens hebben we als fractie een uitgebreid contact gehad met Ernest Briët, directeur van Landschap 

Noord-Holland, en Do van Dijck, senior gebiedsmanager wadden en duinen bij die organisatie. Wij zijn eerst 

ontvangen in hun kantoor in de Helderse Vallei in Den Helder. Aldaar werd een uitgebreide presentatie 

verzorgd over de activiteiten van Landschap Noord-Holland op het gebied van natuur- en landschapsbeheer. 

Uit de toelichting bij het palet aan landschappen waar  Landschap Noord-Holland bij betrokken is en waarvan 

het overgrote deel in het werkgebied van ons 

waterschap voorkomt, bleek dat er veelvuldige 

relaties over en weer zijn. Relaties, waarbij de 

belangen niet altijd parallel lopen en die goede 

afstemming behoeven. Wij begrepen dat op dat vlak 

soms nog verbetering mogelijk is. Een onderwerp dat 

speciaal aan de orde kwam, is het project Amsterdam 

Wetlands. Een project dat een perspectief moet 

bieden voor Laag Holland in 2050 en waarbij we te 

maken hebben met aspecten als de identiteit van het 

landschap, de neergang van de biodiversiteit, de 

moeizame landbouwkundige condities en de 

bodemdaling door het verdwijnen van het 

veenpakket. In een visiedocument in wording, 

waarbij vele partijen betrokken moeten worden, zal 

aandacht worden gegeven aan: de beleving van het 

landschap; kleinschaligere moerasgebieden; natuur 

als bestemming; toekomstbestendige landbouw die 

bijdraagt aan het karakter van het gebied; recreatief-

toeristische “parknetwerken” voor landschap- en 

natuurbeleving; landschapspoorten en toeristische 

hotspots (stad-land) en wonen aan het landschap. 

Gezien het feit dat waterbeheer nauw onderdeel van deze ontwikkelingsgedachte uitmaakt, is dit een 

onderwerp dat onze nadere aandacht waard is. 

In aansluiting op deze presentatie zijn we gezamenlijk de Noordkop in gereden om de broedrots in de 

Balgzandpolder, bij de totstandkoming waarvan HHNK ook betrokken is geweest, te bezichtigen. 

Gebiedsmanager Do van Dijck gaf hierbij uitleg. Ook kwamen in die omgeving ideeën tot integrale 

gebiedsontwikkeling rond het industrieterrein Oostoever aan de orde. Daarna bezochten we het Balgzand 

en kregen we toelichting op zaken die spelen rond het Amstelmeer, zoals vismigratie, eilanden en 

waddenbelevingspunten. Als laatste brachten we een bezoek aan het waterbergingsgebied, dat onderdeel 

uitmaakt van gebiedsontwikkeling van de gemeente Schagen, Provincie NH en Landschap Noord-Holland. Al 

met al ook hier een zeer nuttige contactbijeenkomst, waar we in het bestuurswerk van de CDA-fractie ons 

voordeel mee kunnen doen en eventueel  onze ondersteuning kunnen bieden. 

Tenslotte… 

Als fractie kunnen we terugkijken op een prettig een leerzaam werkbezoek, met dank aan onze gastheren! 

De fractieleden Petra van Ollefen en Frits Brouwer zijn lid van de CDA-HHNK-verkiezingsprogramma-

commissie voor de waterschapsverkiezingen van volgend jaar maart en konden met dit werkbezoek ook mooi 

inspiratie opdoen voor het verkiezingsprogramma… 


